

အက်ဆေးအမှတ်စဉ်- ၃

ယခုချိန်တွင် ဘုရားသခင်ထံမှကျွန်ုပ်တို့ ဘာကိုမျှော်လင့်နိုင်ပါသနည်း။

**အမှန်တရား ၃- ဒုက္ခများကြားမှ သင်၏ယုံကြည်ခြင်း၊ သင့်၏အမှုအကျင့်၊ သင့်၏မျှော်လင့်ခြင်း ကိုဘုရားသခင် ပြုပြင်တည်ဆောက် ပေးမည်ဟု မျှော်လင့်ပါ။**



လောလောဆယ်တွင် အမေရိကန်လူထု ၉၅%ခန့်အိမ်တွင်းအောင်းနေကြရသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌လည်း လူပေါင်းဘီလျံနှင့်ချီကာ လော့ဒေါင်းအခြေအနေဖြစ်နေသည်။အချို့အတွက်တော့ယခုချိန်ကအဆင်ပြေပါသည်။အချို့မှာတော့ ပုံမှန်လှုပ်ရှားသွားလာမှုမှခဏတာ ရပ်နားလိုက်ရသော်လည်း ရှည်ကြာနေပြီဖြစ်သောကြောင့်အကျပ်အတည်းကြောင့် စိတ်ဖိစီးမှုများကြုံတွေ့နေရသည်။ ရက်သတ္တပတ်ပေါင်း များစွာအိမ်တွင်းအောင်းနေရခြင်း၊ အလုပ်မရှိခြင်း၊ အနာဂတ်မရေရာခြင်း စသည်တို့ကြောင့်ဖိအားများမြင့်တက်လာသည်။ အရင်ပတ်မှစပြီး လူတွေလမ်းမပေါ်ထွက် ဆန္ဒပြကြသည်။ လအနည်းငယ်အတွင်းမှာပင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ လူ ၂. ၅ သန်း ဝိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရပြီး ၁၆၀၀၀၀ကျော်သေဆုံးသည်အထိဖြစ်လာခဲ့သည်။

ဤသို့သောအခြေအနေ၌ ခရစ်ယာန်များဘာကို တွေးခေါ်ခံစား လုပ်ဆောင်နိုင်ပါသနည်း။

ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်း အခြေအနေ၌(ရိုက်နှက်ခံရခြင်း၊ သင်္ဘောပျက်ခြင်း၊ ထောင်ကျခြင်း) တမန်တော်ကြီးရှင်ပေါလုက-“ယခုတွင် ယုံကြည်ခြင်း၊ မျှော်လင့်ခြင်း၊ ချစ်ခြင်း ဤသုံးပါးတည်လျက်ရှိ၏။ ဤသုံးပါးတို့တွင် ချစ်ခြင်းမေတ္တာသည်အမြတ်ဆုံးဖြစ်သတည်း” ဟုပြောထားခဲ့သည်။ (၁ကော ၁၃:၁၃) ယခုချိန်တွင် ယုံကြည်ခြင်းကမည်သို့ရှိပါသနည်း။ မျှော်လင့်ခြင်းကိုဘယ်မှာရှာတွေ့နိုင်မည်နည်း။ ချစ်ခြင်းမေတ္တာဘယ်မှာရှိနေသနည်း။

ဘေးပတ်ဝန်းကျင်ကိုကြည့်လိုက်သောအခါ တုံ့ပြန်ပြုမူသူတို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်များစွာကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းမိပါသည်။ မိမိအသက်ကို ပဓာနမထားဘဲ အခြားသူတို့၏အသက်ကို ကာကွယ်ပေးနေကြသော သူရဲကောင်းဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ဆေးလုပ်သားများ၊ သုတေသနပညာရှင်များ၊ ပရဟိတအသင်းများ စသည်တို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်စိတ်ဓာတ်ခွန်အားများစွာရရှိပါသည်။ အနုပညာရှင်၊ ဂီတပညာရှင်၊ စာရေးဆရာများ ကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ လျှောက်မှုတွင်ပါဝင်ကြသော ဆင်းရဲချမ်းသာမရွေးလူများကြောင့် သော်လည်းကောင်း၊ အခြားသောကူညီမှု ကြင်နာမှုပြုသော သူများကြောင့် ကျွန်ုပ်အနေဖြင့် နှစ်သိမ့်ခွန်အားများရရှိပါသည်။

ခန္ဓာကိုယ်မှာ အိမ်တွင်းအောင်းနေရသော်လည်း အတွေးနှင့်နှလုံးသားများကို ပိတ်လှောင်ခွင့်မပြုဘဲ အကောင်းမြင်နေသောသူများ လည်းရှိပါသည်။ ထိုအကောင်းမြင်သူများ (ဖန်ခွက်ထဲတွင်ရေတစ်ဝက်တောင်ရှိသေးတာဘဲ ဟုရှုမြင်တတ်သူများ)ကအခွင့်အရေးများကို ရှုမြင်လျက်- မိသားစုကိုအချိန်ပေးခြင်း၊ အနုပညာဖန်တီးမှု၊ ဆိတ်ငြိမ်စွာအနားယူခြင်း၊ စာဖတ်ခြင်း၊ ဆင်ခြင်တွေးခေါ်ခြင်း၊ သူငယ်ချင်း များနှင့်ဆက်သွယ်အားပေးခြင်း စသည်တို့ကိုပြုလုပ်လျက်ရှိကြသည်။ ထိုသူတို့သည် အသစ်သောအရာများကိုသင်ယူလျက်၊ အဓိပ္ပာယ်ရှိ သောနည်းလမ်းများဖြင့် ခရစ်တော်၏ချစ်ခြင်းကို ရပ်ဝေးရပ်နီးနေသူများထံသို့ပြသလျက်ရှိကြသည်။

သို့သော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် လူတိုင်းသည် တုံ့ပြန်ပြုမူသူ၊ အကောင်းမြင်သူများတော့မဖြစ်နိုင်ကြပေ။ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူများ၊ လော့ဒေါင်းချခံရသူများ၊ စီးပွားရေးပိတ်ထားရသူများအနေဖြင့် နာကျင်မှုကြောက်ရွံ့မှုဆုံးရှုံးမှုများကို ခံစားနေရ

ပါသည်။ အချို့ကယောဘကဲ့သို့ သားသမီးများရှုတ်ချည်းဆိုသလိုသေဆုံးကာ၊ လူလည်းအနာစိမ်းများဖြင့်ပြည့်နှက်နေသည့်အခြေအနေမျိုးဖြစ်နေကြသည်။ ယောဘအနေဖြင့် ပြာပုံပေါ်ထိုင်ကာ ဘုရားထံငိုကြွေးလျက်၊ လက်မခံနိုင်စရာပူဆွေးမှုကို နာကျည်းစွာဆုပ်ကိုင်ထားနေရသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင်လည်း လူများစွာတို့သည် ချစ်ခင်ရသူများကိုလက်လွတ်ဆုံးရှုံးခြင်း၊ မိသားစုဘဝများပိတ်လှောင်ခံထားရခြင်း စသည်တို့ကိုခံစားနေရသည်။ သူတို့ကိုဘယ်လိုအရာမျိုးက ရှိတ်ခတ်နေသည်ကိုမသိကြသလို၊ ဘာတွေဆက်ဖြစ်မည်ကိုလဲမသိကြပေ။



*Job's suffering, depicted on the North Porch of the Chartres Cathedral, France*

သင်သည်လည်း ထိုသို့ခံစားနေရပါက၊ ဤသို့သောစိတ်ပျက်ဖွယ်ဒုက္ခကြားထဲမှ ရုန်းထနိုင်မည်မဟုတ်ပေ။ မည်သို့ပင်အကောင်းမြင်တတ်သူဖြစ်ပါစေ မျှော်လင့်ချက်မဲ့သည့်အခြေအနေဖြစ်လာနိုင်သည်။ သို့သော် ဤအရာသည်ဖြစ်တတ်ပါသည်။ ဘုရားကိုယုံကြည်ခြင်းဆိုသည်မှာတစ်ချိန်လုံးစိတ်ခွန်အားမြင့်မားလျက်၊ စိတ်ခံစားချက်များငြိမ်သက်နေမည်တော့မဟုတ်ပေ။ ယုံကြည်ခြင်း ဟူသောခေါင်းစဉ်အောက်တွင် သင့်အနေဖြင့်ခွန်အားမရှိသော်လည်း ဘုရားကသင့်လက်ကိုဆွဲကိုင်ထားမည်။ သင်ကလည်းဆွဲကိုင်ထားခြင်းဖြစ်သည်။

သို့သော် မျှော်လင့်ခြင်းရှိပါသည်။

ဝိညာဉ်ရေးအမှန်တရား ၃- ဒုက္ခများကြားမှ သင်၏ယုံကြည်ခြင်း၊ သင့်၏အမှုအကျင့်၊ သင့်၏မျှော်လင့်ခြင်း ကိုဘုရားသခင် ပြုပြင်တည်ဆောက်ပေးမည်ဟု မျှော်လင့်ပါ။ (ရောမ ၅:၃-၅၊ ၈:၂၈-၂၉၊ ၂ကော ၁:၈-၉၊ မြည်တမ်း ၃:၂၂-၂၄)

ရောမဩဝါဒစာတွင် လူသားများဒုက္ခခံစားခြင်းအကြောင်းကို ရှင်ပေါလုအနေဖြင့် ရှင်းပြခြင်း၊ ဘုရားဖက်မှကာကွယ်ပြောဆိုခြင်းမျိုး မလုပ်ထားပေ။ သို့သော် ချစ်ခြင်းမေတ္တာရှင်ဘုရားသခင်အနေဖြင့် လူသားတို့၏ဒုက္ခခံစားရခြင်းတွင် အကောင်းဘက်ကလုပ်ဆောင်ပေးကြောင်းကို ရေးသားထားပါသည်။

ထိုမျှမက ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းကိုခံ၍ဝါကြွားဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိကြ၏။အကြောင်းမူကား ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းသည် သည်းခံခြင်းကိုပြုစုတတ်၏။ သည်းခံခြင်းသည်လည်း သက်သေထင်ရှားခြင်းကိုပြုစုတတ်၏။ သက်သေထင်ရှားခြင်းသည်လည်း မြော်လင့်ခြင်းကိုပြုစုတတ်၏။ ထိုမြော်လင့်ခြင်းသည် ရှက်ကြောက်စရာအကြောင်းနှင့်ကင်းလွတ်၏ အဘယ်ကြောင့်နည်းဟူမူကား၊ ငါတို့အားပေးတော်မူသော သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏မေတ္တာတော်ကို ငါတို့စိတ်နှလုံးထဲသို့ညွှန်းလောင်းတော်မူ၏။

ရောမ ၅:၃-၅

ဆင်းရဲဒုက္ခကြာမြင့်စွာခံရသောအခါ လူသားအနေဖြင့် ကိုယ်နှင့်စိတ်၏ခံနိုင်ရည်တစ်ဖက်စွန်းသို့အလွယ်တကူရောက်သွားနိုင်ကြောင်း ရှင်ပေါလု သိပါသည်။ အကူအညီကိုဘုရားထံတောင်းခံသော်လည်း နာကျင်မှုဒုက္ခကဆက်လက်တည်ရှိနေသောအခါ စိတ်ပျက်ခြင်း၊ နာကျင်ခြင်း၊ ဘုရားကိုမယုံကြည်ခြင်း စသည်တို့ဖြစ်လာတတ်သည်။ သို့သော်ဘုရားက အများစုကိုအံ့ဖွယ်ကောင်းချီးပေးနေပါသည်။ မျှော်လင့်မထားလောက်အောင် ငြိမ်သက်ခြင်းကိုခံစားနေရပါသည်။ ဘေးပတ်ဝန်းကျင်ရှိလူများအားဖြင့် ဘုရား၏မေတ္တာကိုကျွန်ုပ်တို့ ခံစားသိရှိနိုင်သည်။ အသစ်သောစေ့ဆော်မှုကိုရရှိပြီး မိမိကိုယ်ကိုချုပ်နေသောအပြစ်ကို အနိုင်ယူရသောအစွမ်းသတ္တိများရရှိလာသည်။ မျှော်လင့်ချက်မဲ့သော်လည်း တစ်စုံတစ်ခု၊ တစ်စုံတစ်ယောက်အားဖြင့် မျှော်လင့်ခြင်းအလှကို တစ်ဖန်ပြန်လည်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။

ထိုသို့သော အံ့ဖွယ်အရာများကြောင့် ဘုရားကိုတစ်ဖန်ပြန်လည်ယုံကြည်ခြင်းရှိလာသည်။ ဒုက္ခဆင်းရဲကို ကြံကြံခံကာ သစ္စာရှိစွာ ဆက်လက်ယုံကြည်နေတော့သည်။ ဘုရား၏ကောင်းမြတ်ခြင်းနှင့် တွေ့ကြုံရခြင်းက မိမိ၏ကိုယ်ကျင့်တရားကို ပြန်လည်ပြုပြင်လျက် စွမ်းအားရှိစေခဲ့သည်။ မရှိမဖြစ်သောဝိညာဉ်ရေးကို အသစ်ပြုပြင်စေသည်။ နည်းလမ်းအသစ်ဖြင့် ဘုရား၏အချစ်ကိုလက်ခံရရှိသည်။ ခရစ်တော်၏မေတ္တာကို ကျွန်ုပ်တို့ထံတွင်ဖော်ပြလိုက်ခြင်းကြောင့် ရည်ရွယ်ချက်ရှိလျက်၊ အဓိပ္ပာယ်ရှိစွာ၊ ဝမ်းမြောက်စွာအသက်ရှင်နိုင် တော့သည်။ နှလုံးသားထဲတွင် မျှော်လင့်ချက်များ ရုတ်တရက်ယိုစီးကျလာပါတော့သည်။ ထိုသို့ခံစားရခြင်းမှာ ယခုချက်ချင်းရောဂါ ပျောက်ခြင်း၊ ဒုက္ခဆင်းရဲမှလွတ်မြောက်သွားခြင်းကြောင့်မဟုတ်ဘဲ ဘုရား၏ချစ်ခြင်း၊ ဂရုပြုခြင်းကိုမြင်နိုင်ရန် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်က ကျွန်ုပ်တို့၏မျက်စိကိုဖွင့်ပေးလိုက်ခြင်းကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ မှန်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့လက်လျော့မည့်ဆဲဆဲ (သို့မဟုတ်) လက်လျော့ပြီးချိန်တွင် ဘုရားကကျွန်ုပ်တို့၏ နှလုံးသားကိုတို့ထိလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဒုက္ခဆင်းရဲအလယ်၌ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အလုပ်လုပ်နေခြင်းကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့သည်စွန့်ပစ်မခံရကြောင်း ပြန်လည်သိနားလည်ခွင့် ရပါသည်။ ဘဝ၏အမှောင်မိုက်ဆုံးအချိန်တွင် ကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူလျှောက်ရန် တစ်စုံတစ်ဦးရှိနေပါသည်။ ပထမယေရှုလင်ပီမာန်တော် ပြုလုပ်လျက် ဗာဗုလုန်သို့ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်းခံရသော ကြာသရေလူများ(၅၈၆ ဘီစီ)ကဲ့သို့ ကျွန်ုပ်တို့သည်လည်း ငိုကြွေးလျက်၊ အပြစ်ဝန်ချလျက်၊ နှလုံးကြေကွဲလျက်၊ ပူဆွေးမှုသံသရာ၌မျောပါနေနိုင်ပါသည်။ သို့သော်ထိုသူတို့ကဲ့သို့ပင် ကျွန်ုပ်တို့သည်လည်း ပရောဖက်ယေရမိပြောသကဲ့သို့ပင် ပြောနိုင်ပါသည်-

ထာဝရဘုရားသည် သနားတော်မူ၍ ဂရုဏာတော်သည်မကုန်သောကြောင့် ငါတို့သည်ဆုံးရှုံးခြင်းသို့မရောက်ဘဲနေကြ၏။ နံနက်တိုင်း ဂရုဏာတော်အသစ်ကိုခံရကြ၏။ သစ္စာတော်သည်ကြီးမြတ်ပါ၏။ ငါ့ဝိညာဉ်၏သဘောဟူမူကား ထာဝရဘုရားသည်ငါ၏အဘို့ဖြစ်တော် မူ၏။ ထို့ကြောင့်ကိုယ်တော်ကို ငါမျှော်လင့်ပါ၏။  
 ယေရမိမြည်တမ်းစကား ၃:၂၂-၂၄



Mary and John, grieving as Jesus' body is removed from the cross

ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာကျင့်သုံးခြင်း

သင်သည် ဆုံးရှုံးခြင်း၊ မျှော်လင့်ချက်ကင်းမဲ့ခြင်း၊ ကြောက်ရွံ့ခြင်းကို ယခုကြုံတွေ့နေရပါသလား။ သင်မကြုံတွေ့ရသော်လည်း သင့်ဘေး တွင်ရှိနေသောသူ သို့မဟုတ် သင်ချစ်ခင်ဂရုစိုက်သောသူ တစ်ယောက်ယောက်ကထိုသို့ကြုံတွေ့နေနိုင်ပါသည်။ ယခုအချိန်သည် လွယ်ကူသောအခြေအနေတော့မဟုတ်ပေ။ သို့သော် မျှော်လင့်ချက်ရှိပါသည်။ သင်ယခုကြုံတွေ့နေရသောအရာထက် ကြီးမြတ်သော အရာတစ်ခုရှိနေပါသည်။ သင်ကြုံတွေ့နေရသောဒုက္ခပြဿနာအားလုံးထဲမှ သင့်ကိုဘုရားက ကယ်ထုတ်ပေးမည်မဟုတ်ပေ။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် မတတ်နိုင်သောဘုရားတော့မဟုတ်ပေ။ ဆန့်ကျင်ဘက်အနေဖြင့် မဖြစ်နိုင်သော အနုတ်လက္ခဏာအခြေအနေများ ထဲမှနေ၍ ဘုရားသခင်က သင်၏စိတ်ပျက်ခြင်း၊ သင်၏မစွမ်းဆောင်နိုင်ခြင်းများထဲမှ အကောင်းဆုံးအရာတစ်ခုကို သင့်အတွက် ပြုလုပ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။

လူသား၏ဆင်းရဲဒုက္ခ၊ ဖန်ဆင်းခံသတ္တဝါတို့၏ညည်းတွားခြင်းရှုထောင့်၊ မည်သို့ဆုတောင်းရမည်ကိုပင်မသိသော လူသားတို့၏ မတတ်နိုင်ခြင်းရှုထောင့်မှနေ၍ တမန်တော်ရှင်ပေါလုက ဤသို့သောမျှော်လင့်ချက်ကိုရေးသားခဲ့သည်-

ဘုရားသခင်ကိုချစ်သောသူတည်းဟူသော ကြံစည်တော်မူခြင်းအတိုင်းခေါ်တော်မူသော သူတို့၏အကျိုးကိုခပ်သိမ်းသောအရာတို့သည် တညီတညွတ်တည်းပြုစုကြသည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ ဘုရားသခင်၏သားတော်သည် အများသောညီတို့တွင်သားဦးဖြစ်တော်မူမည် အကြောင်း ဘုရားသခင်သည်ရှေ့မဆွကသိတော်မူသောသူတို့ကို သားတော်၏ပုံသဏ္ဍာန်နှင့်တညီတည်းဖြစ်စေခြင်းငှါ ရှေ့မဆွကခွဲခွဲ မှတ်သားတော်မူ၏။

ရောမ ၈: ၂၈-၂၉

**ဘုရား၏စိတ်ထဲတွင်ရှိသော ကောင်းသောအရာဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း။**

ကောင်းသောအရာဆိုသည်မှာ စိတ်ပျက်အားလျော့ချိန်၌သင်တောင်းသမျှသော အနာရောဂါပျောက်ကင်းခြင်း၊ ကျန်းမာချမ်းသာခြင်း၊ အခြားသောအရာများမဟုတ်ပေ။ သင်၏နာကျင်ခံစားမှုထဲမှ ဘုရားသခင်ပြုလုပ်သော အကြွင်းမဲ့ကောင်းမြတ်ဆုံးသောအရာမှာ သင့်ကို ခရစ်တော်နှင့်ပို၍ ပို၍တူလာစေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုဘုရားသားတော်ကဲ့သို့ ယုံကြည်ခြင်း၊ မျှော်လင့်ခြင်း၊ ချစ်ခြင်း၌ ပို၍ပို၍ပြည့်ဝရန် ဖြစ်သည်။

သင်အလိုရှိသောဆန္ဒမှာ နာကျင်မှုဒုက္ခထဲမှ သက်သာရာရခြင်း၊ ဘဝတွင်အံ့ဩဖွယ်နမိတ်လက္ခဏာကြုံရခြင်း စသည်တို့ဖြစ်နေနိုင်သည်။ ကျွန်ုပ်၏အလိုဆန္ဒအများစုသည်လည်း ထိုသို့အတိုင်းပင်ဖြစ်သည်။ သို့သော်ဘုရားအလိုတော်ကဘာလည်း၊ ဘုရားဘာကိုလုပ်ပေးမည်လဲ ဆိုတာ ကျွန်ုပ်တို့တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမသိနိုင်ပေ။ မသေချာမှုများနှင့်အသက်ရှင်နေထိုင်ရသော်လည်း ဘုရားသခင်ထံ ဆက်လက်တိုး ဝင်ခိုလှုံချင်ပါသလား။ သင်မျှော်လင့်သည့်အတိုင်း ဘုရားလုပ်ပေးမည်ဆိုသည့် အမြင်ကိုလက်လွှတ်လိုက်သော်လည်း ဘုရား၏ ကောင်းမြတ်ခြင်းအပေါ်ယုံကြည်မျှော်လင့်လျက် ဘုရားသင့်အတွက် ကောင်းကျိုးတစ်ခုခုပြုလုပ်ပေးမည်ဟု ဆက်လက်မျှော်လင့် နေပါသလား။ ဤအရာသည် ကျွန်ုပ်တို့ယုံကြည်သောအရာ၊ ကျွန်ုပ်တို့၏မျှော်လင့်ချက်ပင်ဖြစ်ပါတော့သည်။

မှတ်ချက်- “ယခုချိန်တွင် ဘုရားသခင်ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့ဘာကိုမျှော်လင့်နိုင်ပါသနည်း။” ဆိုသည့်အက်ဆေးများမှာ ၂၀၂၀ခုနှစ် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်အကြပ်အတည်းရင်ဆိုင်ရချိန်အတွက် တုံ့ပြန်ရေးသားခြင်းဖြစ်သည်။ခက်ခဲချိန်တွင်ယုံကြည်သူများ အနေဖြင့် ဘုရားသခင်ကိုမည်သို့ယုံကြည်နိုင်သည့်အကြောင်း အလေးပေး ရေးသားထားခြင်းဖြစ်သည်။ ဤအက်ဆေးများမှာ “ဝိညာဉ်တော်ဦးဆောင်သောခေါင်းဆောင်-ခေါင်းဆောင်မှု လက်တွေ့ ကျင့်ထုံးဥချက်နှင့် စိတ်ဝိညာဉ်ရေးအခြေခံမူများ” စာအုပ်၏ အခန်း၈- “ဘုရားသခင်ကိုယုံကြည်ခြင်း” ခေါင်းစဉ်ကိုအခြေခံလျက် ဆက်စပ်တွေးခေါ်ရေးသားထားခြင်းဖြစ်သည်။